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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm.:  6/2012  
Caràcter: ordinària  
Data:25 de maig de 2012 
Horari: de 11:00 a les 13:20 h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens, 1a. Tinent d'alcalde 
Josep Presseguer Gené, 2n. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín, 3r. Tinent d'alcalde 
Sara Mestres Llusà, 4a.Tinent d’alcalde   
Montse Parra Albà,  5a. Tinent d'alcalde 
Montse Mínguez García,  6a. Tinent d'alcalde 
Félix Larrosa Piqué, Regidor 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
Jesús Castillo Cervelló, Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
Xema Solé Solà, Regidor 
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
Pau Pintó Torné, Regidor   
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
 
Excusen l'assistència : 
Joan Gómez López, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
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ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE LES DUES DARRERES ACTES DELS PLENS , ORDINARI I 
EXTRAORDINARI,  FETS EL DIA 27-4-2012 I 10-5-2012 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar les dues actes dels plens (ordinari i extraordinari) 
fets els dies 27-4-2012 i 10-5-2012. 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE 
 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer 
Ple ordinari i que van del núm. 2325 fins al núm. 3245 ambdós inclosos.  
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC DE DIVERSOS DECRETS D’AL CALDIA 
 
La corporació resta assabentada dels decrets següents dictats per l’Alcaldia: 
 

- Decret de 25-4-2012 de nomenament del Sr. Carles Martín Badell com a 
membre del consell Assessor per a la Societat de la Informació de Lleida, a 
proposta del Col·legi Oficial d’Enginyers de Telecomunicacions de 
Catalunya. 
 

- Decret de 25-4-2012 de nomenament del tinent d’alcalde i regidor Sr. Rafael 
Peris Martín com a representant de l’Ajuntament de Lleida en el Consell de 
Participació de l’Associació Shalom,  
 

- Decret de 27-4-2012 de delegació en la tinent d’alcalde i regidora Sra. Sara 
Mestres Llussà de les competències relatives a la imposició de sancions, 
incoació d’expedients, etc.  relatives a les  ordenances i reglaments 
municipals. 
 

- Decret de 27-4-2012 de delegació en la regidora Sra. Montserrat Parra Albà, 
de la signatura dels contractes relacionats amb les actuacions culturals i 
festives corresponents a la Festa Major i altres festes periòdiques que se 
celebren a la ciutat.  
 

- Decret de 30-4-2012 de nomenament dels membres del Consell Municipal 
de les Dones de Lleida i del Plenari del mateix. 
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4.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L’ AJUNTAMENT 
DE LLEIDA I L’ASSOCIACIÓ D’ESPORTS LLEIDA LLISTA PE R A LA 
PROMOCIÓ DE L’ESPORT DE L’HOQUEI PATINS A LA CIUTAT   
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta d’Alcaldia: 
 
1r. Aprovar el text del conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida i 
l’Associació d’Esports Lleida Llista per a la promoció de l’esport de l’hoquei patins a 
la ciutat, de conformitat amb el document que consta en l’expedient.  

En conseqüència, aprovar l’atorgament d’una subvenció nominativa a l’Associació 
d’Esports Lleida Llista, de conformitat amb allò previst en l’article 22.2.a) de la Llei 
38/2003, de 17 de novembre, general de subvencions, per import de 66.101,21 €, 
amb càrrec al pressupost de l’any 2012, si bé aquest atorgament està condicionat a 
l’aprovació definitiva del canvi en l’Annex de subvencions nominatives del Pressupost 
de l’Ajuntament d’enguany, que està inclòs en l’ordre del dia de la present sessió 
plenària.  

2n. Encarregar i delegar (en allò que escaigui) a l’Il·lm. Sr. alcalde la signatura del 
conveni i la realització de tots els actes necessaris per a l’execució del contingut del 
present acord.  

 

5.- INICIAR EL PROCEDIMENT PER A LA DENOMINACIÓ D’U NA VIA O ESPAI 
PÚBLIC DE LA CIUTAT  

Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta d’Alcaldia: 
 
1r. El Ple de l’Ajuntament de Lleida proposa l’inici del procediment escaient per tal 
que, en reconeixement als seus mèrits, s’incorporin com a denominació d’una via 
pública de la ciutat el nom de la persona següent: 
 

•  Dr. Ramon Pigem Serra 
 
2n. Traslladar aquest acord a la Presidència de la Comissió de denominació de 
carrers, per tal de donar-li el tràmit pertinent previ a la resolució per part de l’òrgan 
municipal competent.  
 
 
6.- APROVACIÓ INICIAL DE LES BASES ESPECÍFIQUES  DE  LES LÍNIES 1 I 4 
DE SUBVENCIONS QUE S’ATORGUEN PER LA REGIDORIA DE P ROMOCIÓ 
CULTURAL, MUSEUS, FESTES I CULTURA POPULAR  
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió Informativa de Cultura, Educació i 
Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’aprovació inicial de les Bases Específiques de les línies 1 i 4 de subvencions 
que s’atorguen amb càrrec a les aplicacions pressupostàries corresponents a la 
Regidoria de Promoció Cultural, Museus Festes i Cultura Popular. 
 
2n. Sotmetre les bases específiques a informació pública per un termini d'un 
mes  mitjançant anunci a publicar en el Butlletí Oficial de la Província de Lleida i en el 
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Tauler d'Edictes de l'Ajuntament de Lleida, de conformitat amb el previst a l'article 
124.2 del vigent Reglament d'Obres, Activitats i Serveis dels ens locals, aprovat per 
Decret 179/1995, de 13 de juny. El termini d’exposició  pública es comptarà des de 
l’endemà de la publicació. Aquest acord d'aprovació inicial es considerarà definitiu 
cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d'exposició pública. Es  
delega  expressament  en  la  Junta  de  Govern  Local  i  en l'Alcaldia 
(indistintament) la resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les 
bases específiques, així com per l'adopció de les mesures pertinents en relació a una 
eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds. 
 
 
7.- APROVACIÓ DE L’ANNEX NÚM. 3 DEL CONVENI DE COL· LABORACIÓ 
ENTRE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I L’ORFEÓ LLEIDATÀ I D EL PROJECTE 
REFORMAT DE L’ESTATGE SOCIAL DE L’ORFEÓ LLEIDATÀ, F ASE 4 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió Informativa de Cultura, Educació i 
Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
1r.  Aprovar l’annex III al conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida i 
l’Orfeó Lleidatà formalitzat el 3 de novembre de 1998. 
 
2n. Aprovar el Projecte reformat de l’Estatge Social de l’Orfeó Lleidatà, Fase 4a., 
presentat per l’Orfeó Lleidatà en data 27 de febrer de 2012. 
 
3r. Ordenar a l’Orfeó Lleidatà l’execució de les obres “Projecte reformat de l’Estatge 
Social de l’Orfeó Lleidatà Fase 4a.” en desenvolupament del conveni (annex núm. I, 
apartat b), condicionat al compliment de les següents condicions: 
 

1. Condicionat a no afectar el subsòl actual de l’edifici. 
2. Condicionat a no afectar a cap element Patrimonial. 
3. Condicionades les obres a no impedir l’arranjament de la muralla (projecte 

amb resolució de la Comissió de Cultura de Lleida data 4 d’abril de 2012). 
4. Condicionades les obres a vetllar les directrius i el compliment dels valors de 

la muralla (projecte amb resolució de la Comissió de Cultura de Lleida data 4 
d’abril de 2012). 

5. Condicionat un cop finalitzades les obres de l’ordre d’execució, al compliment 
del corresponent certificat final d’obra, en que es puntualitzi la no afectació en 
el subsòl de l’edifici i la no afectació dels elements Patrimonials catalogats 
(tram muralla Baluard de Sant Martí). 

 
 
8.- APROVACIÓ DEL CANVI DE NOM INS D’HOTELERIA I TU RISME DE LLEIDA 
PER  INS ESCOLA D’HOTELERIA I TURISME DE LLEIDA  
 
Vista la proposta del regidor d’Educació i Infància, per unanimitat s’acorda:  
 
Informar favorablement el canvi de nom de INS d’Hoteleria i Turisme de Lleida pel de 
“INS Escola d’Hoteleria i Turisme de Lleida”, atès que la sol·licitud està recolzada per 
la corresponent justificació de la conveniència de canvi i de l’aprovació per unanimitat 
del Consell Escolar del centre, d’acord amb l’article 5.1 del Reglament orgànic dels 
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centres docents públics que imparteixen educació secundària i formació professional 
de grau superior, aprovat pel decret 199/1996, de 12 de juny. 
 
 
9.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L’ AJUNTAMENT 
DE LLEIDA, L’INSTITUT JOAN ORÓ DE LLEIDA I EL CENTR E D’ESPORT DEL 
CAMP ESCOLAR DE LLEIDA PER AL FOMENT DEL VOLEIBOL F EMENÍ  
 
Vista la proposta del regidor d’Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar el text del conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida i el club 
CECELL i  atorgar, l’Ajuntament de Lleida al CECELL,  una subvenció per a fer front 
a les despeses per a la utilització del pavelló de l’Institut Joan Oró, per import de 
12.000,00 € a l’empara de l‘article 22.2 C) de la Llei 38/2003 i de l’annex 2, article 4, 
punt A del Pla Estratègic de Subvencions 2008/2010 (prorrogat mitjançant les Bases 
d’execució del pressupost municipal per al 2012), amb càrrec a la partida número 06 
3400 48901 del pressupost de l’Ajuntament de l’any actual. 
 
 
10.- CONCESSIÓ BONIFICACIÓ DE L’IMPOST SOBRE CONSTR UCCIONS, 
INSTAL·LACIONS I OBRES A L’OBRA SOCIAL “LA CAIXA” 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d’Economia i Hisenda, per 
unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar la bonificació del 50% de la quota de l’impost sobre Construccions, 
Instal·lacions i Obres, a l’ OBRA SOCIAL “LA CAIXA”, segons exp. LO11-520, per 
l’obra menor ordinària consistent en el canvi i substitució dels actuals vidres de totes 
les obertures de la planta baixa del Centre Cultural CaixaForum  Lleida ubicat a l’av. 
Blondel 1-3, resultant una quota a liquidar de 724,20 € (50% s/ 1.448,39 €). 
 
 
11.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE L’EXPEDIENT DE MODIFIC ACIÓ DE 
L’ORDENANÇA FISCAL 1.5 REGULADORA DE L’IMPOST SOBRE  L’INCREMENT 
DEL VALOR DE TERRENYS URBANS  
 
Havent-se aprovat, amb data 30-3-2012, l’expedient de modificació de l‘ordenança 
fiscal 1.5 reguladora de l’impost sobre l’increment del valor dels terrenys urbans i, 
exposat a informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 52 de data 14 
d’abril de 2012 i tauler d’anuncis d’aquest Ajuntament, no es va presentar en contra 
del mateix cap reclamació, en conseqüència  i per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar definitivament la modificació de l’ordenança fiscal 1.5 reguladora de 
l’impost sobre l’increment del valor dels terrenys urbans. 
 
2n.- Que se segueixin els tràmits reglamentaris. 
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12.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESS UPOST DE 
L’INSTITUT MUNICIPAL D’EDUCACIÓ 2012 (II) 
 
Havent-se aprovat l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l’Institut 
Municipal d’Educació 2012 (II), pel Ple de l’Ajuntament en sessió de data 27 d’abril 
de 2012 i, exposat el mateix a informació pública al Butlletí Oficial de la Província 
núm. 62 de 5/5/2012 i tauler d'edictes d'aquest Ajuntament, no es va presentar en 
contra del mateix cap reclamació, considerant-se en conseqüència dit expedient 
aprovat amb caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l’Institut Municipal 
d’Educació 2012 (II) i del caràcter definitiu del mateix. 
 
 
13.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CREDITS AL PRESS UPOST DE 
L’INSTITUT MUNICIPAL D’ACCIO ESPORTIVA 2012 (II) 
 
Havent-se aprovat l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l’Institut 
Municipal d’Acció Esportiva 2012 (II), pel Ple de l’Ajuntament en sessió de data 27 
d’abril de 2012 i, exposat el mateix a informació pública al Butlletí Oficial de la 
Província núm. 62 de data 05/05/2012 i tauler d'edictes d'aquest Ajuntament, no es 
va presentar en contra del mateix cap reclamació, considerant-se en conseqüència 
dit expedient aprovat amb caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l’Institut Municipal d’Acció 
Esportiva 2012 (II) i del caràcter definitiu del mateix. 
 
 
14.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CREDITS AL PRESSUPOST  DE 
L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA 2012 (I) 
 
Havent-se aprovat l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l’Institut 
Municipal d’Informàtica 2012 (I), pel Ple de l’Ajuntament en sessió de data 27 d’abril 
de 2012 i, exposat el mateix a informació pública al Butlletí Oficial de la Província 
núm. 62 de 05/05/2012 i tauler d'edictes d'aquest Ajuntament, no es va presentar en 
contra del mateix cap reclamació, considerant-se en conseqüència dit expedient 
aprovat amb caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l’Institut Municipal 
d’Informàtica 2012 (I) i del caràcter definitiu del mateix. 
 
 
15.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CREDITS AL PRESSUPOST  DE 
L’INSTITUT MUNICIPAL DE COMERÇ, MERCATS I CONSUM DE  LLEIDA 2012 (I) 
 
Havent-se aprovat l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l’Institut 
Municipal de Comerç, Mercats i Consum de Lleida  2012 (I), pel Ple de l’Ajuntament 
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en sessió de data 27 d’abril de 2012 i, exposat el mateix a informació pública al 
Butlletí Oficial de la Província núm. 62 de data 05/05/2012 i tauler d'edictes d'aquest 
Ajuntament, no es va presentar en contra del mateix cap reclamació, considerant-se 
en conseqüència dit expedient aprovat amb caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l’Institut Municipal de 
Comerç, Mercats i Consum de Lleida 2012 (I) i del caràcter definitiu del mateix. 
 
 
16.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CREDITS AL PRESSUPOST  DE 
TURISME DE LLEIDA 2012 (I) 
 
Havent-se aprovat l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de Turisme 
de Lleida 2012 (I), pel Ple de l’Ajuntament en sessió de data 27 d’abril de 2012 i, 
exposat el mateix a informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 62 de 
data 05/05/2012 i tauler d'edictes d'aquest Ajuntament, no es va presentar en contra 
del mateix cap reclamació, considerant-se en conseqüència dit expedient aprovat 
amb caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de Turisme de Lleida 2012 (I) i 
del caràcter definitiu del mateix. 
 
 
17.- DONANT COMPTE DELS ESTATS D’EXECUCIÓ DELS PRESSUPOS TOS DE 
L’AJUNTAMENT, OOAA I EMPRESES A 31/03/2012 
 
La Corporació resta assabentada de l’estat d’execució dels pressupostos i del 
moviment de la Tresoreria de l’Ajuntament, Organismes Autònoms i Empreses 
Municipals a 31/03/2012, en compliment d’allò disposat a l’article 207 del Reial 
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i article 83 de les Bases d’Execució del 
Pressupost Municipal. 
 
 
18.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ DE LA REDACCIÓ DE L’ART.  5 DE 
L’ORDENANÇA FISCAL 2.11  TAXA PER SERVEIS EDUCATIUS  
 
Vista  la proposta de la presidenta de la Comissió d’Economia i Hisenda, per 
unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar la modificació  en la redacció de l’article 5 de l’Ordenança Fiscal 2.11 
Taxa per serveis educatius, que fa referència a les bonificacions, eliminant el primer 
paràgraf. 
 
2n. Conforme amb allò establert als articles 17.1 i 17.2 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, aquest acord s’exposarà al públic al tauler d’edictes de l’Ajuntament 
durant un termini de 30 dies hàbils, dins dels quals les persones interessades podran 
examinar l’expedient tramitat i presentar les reclamacions oportunes. L’anunci 
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d’aquesta exposició s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i almenys en un 
dels diaris que tinguin més difusió a la província. 
 
3r. Si un cop finit el període d’exposició no s’ha presentar cap reclamació, s’haurà 
d’entendre com a definitivament aprovat l’acord de modificació d’aquesta ordenança 
no impugnada, de conformitat  amb allò disposat en l’article 17.3 del mateix text legal.  
 
 
19.- EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE L’ANNEX DE SUBVENCIONS 
NOMINATIVES DEL PRESSUPOST DE L’AJUNTAMENT DE L’EXE RCICI 2012 

 
Vist l’expedient tramitat i el dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda, per 
unanimitat s’acorda: 
 
1r.  Modificar l’Annex de subvencions nominatives del pressupost de l’Ajuntament de 
l’exercici 2012 en els següents termes: 
 
On diu “ 06.3400.489.01 C.E. Lleida Llista Blava” ha de dir “06. 3400.489.01 
Associació d’esports Lleida Llista”. 
 
Afegir “04.9310.489.01 Conveni Cercle d’Economia per un import de 8.000€”, que ja 
figura com a partida diferenciada al Pressupost General de l’Ajuntament 2012. 
 
2n.  Que se segueixin els tràmits reglamentaris. 
 
 
20.- DECLARACIÓ INSTITUCIONAL DE SUPORT A L’ANY INT ERNACIONAL DE 
LES COOPERATIVES A SOL·LICITUD DE LES COOPERATIVES DE TREBALL 
DE CATALUNYA 
 
Vista la proposta del president de la Comissió de Promoció Econòmica Industrial, 
Comercial i Turística, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Signar i ratificar els acords de la Declaració Institucional de suport a les 
cooperatives en data 25 de maig de 2012 que comprenen: 
 

a) Donar reconeixement i suport institucional a la resolució 64/136 de 
l’Assemblea General de les Nacions Unides sobre el 2012, Any Internacional 
de les Cooperatives.  
 

b) Col·laborar amb les empreses cooperatives i les organitzacions 
representatives del cooperativisme per a la divulgació de l’Any Internacional 
de les Cooperatives a la nostra ciutat. 
 

c) Donar suport a les activitats de promoció del cooperativisme que s’impulsin a 
la nostra ciutat durant el 2012. 
 

d) Millorar i, si escau, ampliar les eines i recursos a l’abast de l’Ajuntament per 
donar a conèixer la fórmula cooperativa a les persones emprenedores que 
s’atenen des dels diferents dispositius municipals. 
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2n. Donar trasllat a la Federació de Cooperatives de Treball de Catalunya pel seu 
coneixement i efectes adients.  
 
21.- APROVACIÓ DE LA PRÒRROGA DE LES BASES ESPECÍFI QUES I DE LA 
CONVOCATÒRIA DE DIFERENTS LÍNIES SUBVENCIONADORES D E LA 
REGIDORIA DE BENESTAR SOCIAL I OCUPACIÓ 
 
Vista la proposta de la Comissió Informativa de Serveis a les Persones i Ocupació, 
per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’aprovació de la pròrroga de les bases específiques de les següents línies 
subvencionadores de la regidoria de Benestar Social i Ocupació, línies incloses en el  
“Pla estratègic de subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010”, prorrogat 
mitjançant les Bases d’execució del pressupost municipal per al 2011 i 2012.  

 
1. Ajuts a projectes de prevenció de les situacions de risc de la infància: 12.375€  

amb càrrec a la partida 05-2310-489.01 
 

2. Ajuts a projectes d’atenció a les persones amb discapacitats i/o dependència: 
9.000€ amb càrrec a la partida 05-2310-489.01   

 
3. Ajuts a projectes de prevenció i reinserció en drogodependència: 5.625€ amb 

càrrec a la partida 05-2310-489.01 
 

4. Ajuts a projectes per a la inclusió de persones i col·lectius en situació de 
vulnerabilitat social: 17.225€ amb càrrec a la partida 05-2310-489.01 

 
5. Ajuts per a les entitats socials per a la provisió de béns i serveis de primera 

necessitat: 58.500 € amb càrrec a la partida 05-2310-489.04 
 

6. Ajuts al transport adaptat: 36.000€ amb càrrec a la partida 05-2310-489.01 
 

7. Campanya d’estiu d’atenció a temporers: 9.000€ amb càrrec a la partida 05-
2310-489.01 

 
2n. Aprovar la convocatòria pública de les esmentades línies subvencionadores per a 
l’any 2012 que tindran un termini de presentació de sol·licituds  d’un mes des de 
l’endemà de la publicació d’aquestes bases i de la convocatòria al Butlletí Oficial de 
la Província.  
 
3r. Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de 
Benestar Social i Ocupació en la persona del Sr. Josep Presseguer i Gené, 2n Tinent 
d’Alcalde, Regidor de Benestar Social i Ocupació. 
 
4t. Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora de les 
línies subvencionadores de Benestar Social i Ocupació: 
 
 



 
 

 10

La comissió avaluadora estarà formada per: 
 
El/la Director/a de Serveis a les Persones i Ocupació 
Sra. Marta Feixa Pàmpols            Cap de Serveis de Programes Sectorials 
Sra. Lluisa Conejos Ara        Cap de UT de Drogodependència 
Sra. Aida Cereijo Reche        Responsable l’Àrea persones amb Discapacitats 
Sr. Joan Canut Roig Cap de UT lluita Contra la Pobresa i Exclusió 

Social 
Sra. Isabel Prat Corretge Cap de UT d`infància 
 
5è. Es delega expressament en la Junta de govern local i en l’Alcaldia 
(indistintament) la resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les 
bases específiques, així com per l’adopció de les mesures pertinents en relació a una 
eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds.  
 
 
22.- APROVACIÓ DE LA PRÒRROGA DE LES BASES ESPECÍFI QUES I DE LA 
CONVOCATÒRIA DE DIFERENTS LÍNIES SUBVENCIONADORES D E LA 
REGIDORIA DE JOVENTUT I SALUT PÚBLICA  
 
Vista la proposta de la Comissió Informativa de Serveis a les Persones i Ocupació, 
per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’aprovació de la pròrroga de les bases específiques de les línies 
subvencionadores de la Regidoria de Joventut i Salut Pública, línies incloses en el 
“Pla estratègic de subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010”, prorrogat 
mitjançant les Bases d’execució del pressupost municipal per al 2011 i 2012. 
 
Ajuts a projectes adreçats a entitats juvenils: 9.000 € amb càrrec a la partida  

05-2322-489.01 

Ajuts a projectes de promoció i protecció de la salut i sensibilització envers la salut 

pública:  6.812,87 € amb càrrec a la partida 05-3130-489.01 

 
2n.  Aprovar la convocatòria pública de les esmentades línies subvencionadores per 
a l’any 2012 que tindran un termini de presentació de sol·licituds d’un mes des de 
l’endemà de la publicació d’aquestes bases i de la  convocatòria al Butlletí Oficial de 
la Província. 
 
3r.  Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de 
la Regidoria de Joventut  i Salut Pública en la persona del regidor Sr. Oriol Yuguero i 
Torres. 
 
4t.  Aprovar el nomenament dels membres que formen la comissió avaluadora de la 
línia subvencionadora de la Regidoria de Joventut i la comissió avaluadora de la línia 
subvencionadora de la Regidoria de Salut Pública: 
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La comissió avaluadora de la Regidoria de Joventut estarà formada per: 
 
El/la Director/a de Serveis a les Persones i Ocupació 
Sra. Emília Corona Calvet            Cap de Secció de  Joventut 
Sra. Elena Aranda Dolcet Cap U.T. d’Associacionisme i Participació Juvenil 
Sra. Gemma Domingo Llobet Cap U.T. d’Informació Juvenil 
Sr. Juanjo Rodríguez Ruiz Cap U.T. de Lleure i Cultura Juvenil 
 
La comissió avaluadora  de la Regidoria de Salut Pública estarà formada per: 
 
El/la directora/a de Serveis a les Persones i Ocupació 
Sra.  M.Mercè Tor i Palau        Cap de Secció de Salut Pública 
Sra.  Luisa Conejos Ara        Cap de UT de Drogodependència 
 
5è.  Es delega expressament en la Junta de govern local i en l’Alcaldia 
(indistintament) la resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació les bases 
específiques, així com per l’adopció de les mesures pertinents  en relació a una 
eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds.  
 
 
23.- APROVACIÓ DE LA PRÒRROGA DE LES BASES ESPECÍFI QUES I DE LA 
CONVOCATÒRIA DE DIFERENTS LÍNIES SUBVENCIONADORES D E LA 
REGIDORIA DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA, GENT GRAN I VO LUNTARIAT  
 
Vista la proposta de la Comissió Informativa de Serveis a les Persones i Ocupació, 
per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’aprovació de la pròrroga de les bases específiques de les següents línies 
subvencionadores de la regidoria de Participació Ciutadana, Gent Gran i Voluntariat,  
línies incloses en el “Pla estratègic de subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-
2010”, prorrogat mitjançant les Bases d’execució del pressupost municipal per al 
2011 i 2012. 
 

1. Ajuts a projectes d’entitats veïnals : 127.475 €  amb càrrec a la partida 05-
9240-489.01; 20.000 € amb càrrec a la partida 79-3340-489.00; 2.250 € amb 
càrrec a la partida 05-2310-489.01; 17.000 € amb càrrec a la partida 05-3400-
489.01  

 
2. Ajuts a projectes de cases regionals (comunitats de l’exterior) : 25.763 €  amb 

càrrec a la partida 05-9240-489.01 
 

3. Ajuts a projectes adreçats a gent gran: 16.500 € amb càrrec a la partida 05-
2310-489.01 

 
2n. Aprovar la convocatòria pública de les esmentades línies subvencionadores per a 
l’any 2012 que tindran un termini de presentació de sol·licituds d’un mes des de 
l’endemà de la publicació d’aquestes bases i de la convocatòria al Butlletí Oficial de 
la Província. 
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3r. Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de 
Participació Ciutadana, Gent Gran i Voluntariat Sènior en la persona de la regidora 
Sra. Dolors Arderiu Sabaté. 
 
4t. Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora de les 
línies subvencionadores de Participació Ciutadana: 
 
La comissió avaluadora estarà formada per: 
Ajuts a projectes d’entitats veïnals: 
El/la Director/a de Serveis a les Persones i Ocupació 
Sr. Josep Pons i Camps  Cap d’Acció Participativa 
Sr. Paco Colomina Jordana Cap UT d’Admin. i Gestió de Centres Cívics 
i 2 representants de la FAV 
 
Ajuts a projectes de cases regionals: 
El/la Director/a de Serveis a les Persones i Ocupació 
Sr. Josep Pons i Camps    Cap d’Acció Participativa 
Sr. Paco Colomina Jordana            Cap UT d’Admin. i Gestió de Centres Cívics 
i 1 representant de la Federació de  Cases Regionals 
 
Ajuts a projectes adreçats a gent gran 
El/la Director/a de Serveis a les Persones i Ocupació 
Sra. Pilar Planella de Rubinat   Cap de UT de Gent Gran. 
Sr. Josep Pons i Camps            Cap d’Acció Participativa 
 
5è.  Es delega expressament en la Junta de govern local i en l’Alcaldia 
(indistintament) la resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les 
bases específiques, així com per l’adopció de les mesures pertinent en relació a una 
eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds.  
 
 
24.- APROVACIÓ DE PAGAMENT DE LA QUOTA DE SOCI AL F ONS CATALÀ DE 
COOPERACIÓ AL DESENVOLUPAMENT PER A LA REALITZACIÓ DELS 
PROJECTES DE COOPERACIÓ INTERNACIONAL PER A L’ANY 2 012  
 
Vista la proposta de la tècnica en Cooperació Internacional, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar la propostes de pagament de la quota per a l’any 2012 a l’entitat Fons 
Català de Cooperació per al Desenvolupament amb el NIF: G-17125832, amb un 
total de 2.100 €. 
 
2n. Es lliurarà una bestreta del 100% de l’esmentada quota dintre del segon 
semestre d’aquest any.  
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25.- APROVACIÓ DE LA PRÒRROGA DE LES BASES ESPECÍFI QUES I DE LA 
CONVOCATÒRIA 2012 PER A LA CONCESSI 
Ó D’AJUTS A PROJECTES D’ENTITATS DE DONES AMB PERSO NALITAT 
JURÍDICA PRÒPIA  
 
Vista la proposta de la Comissió Informativa de Serveis a les Persones i Ocupació, 
per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar  la pròrroga de les bases específiques de la línia subvencionadora d’ajuts 
a projectes d’entitats de dones amb personalitat jurídica pròpia de la regidoria de 
Drets Civils, Cooperació i Igualtat, línia inclosa en el  “Pla estratègic de subvencions 
de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010”, prorrogat mitjançant les Bases d’execució del 
pressupost municipal per al 2011-2012.  
 
2n. L’import global dels ajuts compresos en la present convocatòria per a l’any 2012, 
serà de 8.400 €, a càrrec de la partida 05.2324.489.01. Les convocatòries d’anys 
posteriors fixaran les quantitats de dotació corresponents, segons els previst en 
cadascun dels pressupostos municipals 
 
3r. Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor de la línia subvencionadora de la 
regidoria de Drets Civils, Cooperació i Igualtat en la persona de la  regidora Sra. Mª 
Rosa Ball Papiol. 
 
4t.  Aprovar la composició de la Comissió Avaluadora, integrada per: 
 

Director/a de Serveis a les Persones i Ocupació 
Sra. Sílvia Puertas Novau. Cap Unitat Tècnica de la Regidoria de Polítiques 
d’Igualtat  
Una persona en representació del moviment associatiu de dones del municipi de 
Lleida. 
 

5è. Es delega expressament en la Junta de govern local i en l’Alcaldia 
(indistintament) la resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a 
l’adopció de les mesures pertinent i en relació a una eventual modificació en el 
termini de presentació de sol·licituds. 
 
 
26.- APROVACIÓ DE LES BASES I LA PRIMERA CONVOCATÒR IA DE 2012 PER 
A LA CONCESSIÓ DE MICROCRÈDITS PER AFAVORIR L’AUTOO CUPACIÓ 
FEMENINA I LA CREACIÓ D’EMPRESES PROMOGUDES PER DON ES  
 
Vista la proposta de la Comissió Informativa de Serveis a les Persones i Ocupació, 
per unanimitat s’acorda: 
 
1r.  L’aprovació de la pròrroga les bases de microcrèdits per a afavorir l’autoocupació 
femenina i la creació d’empreses promogudes per dones de la Regidoria Drets Civils, 
Cooperació i Igualtat, segons la línia subvencionadora contemplada en el  “Pla 
estratègic de subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010”, prorrogat mitjançant 
les Bases d’execució del pressupost municipal per al 2011-2012. 
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2n. L’aprovació de la primera convocatòria de microcrèdits per a afavorir 
l’autoocupació femenina i la creació d’empreses promogudes per dones de la 
Regidoria de Drets Civils, Cooperació i Igualtat. Aquesta tindrà un termini de 
presentació de sol·licituds  d’un mes des de l’endemà de la publicació d’aquestes 
bases i de la convocatòria al Butlletí Oficial de la Província.  
 
3r.  L’import de la primera convocatòria per a la concessió de microcrèdits per 
afavorir l’autoocupació femenina i la creació d’empreses promogudes per dones per 
a l’any 2012 és de 400.000 € amb càrrec a la partida 05.2324.83100. 
 
Hi podrà haver més d’una convocatòria anual si, un cop resolta la primera 
convocatòria hi hagués romanent. 
 
4t.  Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor d’aquesta línia subvencionadora de 
la regidoria de Drets Civils, Cooperació i Igualtat en la persona de la regidora Sra. 
Maria Rosa Ball Papiol. 
 

 Aprovar el nomenament de les persones que integren la comissió tècnica 5è.
avaluadora: 
 
Director/a de Serveis a les Persones i Ocupació 
Sr. Josep Reig Puig, Gerent del Consorci de Promoció Econòmica de Lleida 
Sr. Bernardo Soler Solana tècnic de Promoció Econòmica 
Sra. Marissa Benitez Florejachs, tècnica de Promoció econòmica 
Sra. Sílvia Puertas Novau,  cap de la Unitat Tècnica de Polítiques d’Igualtat 
 
6è.  Es delega expressament en la Junta de govern local i en l’Alcaldia 
(indistintament) la resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació amb 
l’adopció de les mesures pertinents i en relació a una eventual modificació en el 
termini de presentació de sol·licituds.  
 
7è.  La Junta de Govern Local procedirà a l’aprovació de la segona convocatòria per 
a l’any 2012, si escau, un cop finalitzada la primera. 
 
 
27.-  APROVACIÓ DEL CONVENI SUBSCRIT ENTRE L‘AJUNTA MENT DE 
LLEIDA I EL BISBAT DE LLEIDA PER A LA CESSIÓ D’UNA PORCIÓ DE 
VIALITAT CONFRONTANT AMB LA PARRÒQUIA DE LA SAGRADA  FAMÍLIA AL 
CARRER PONT DE SUERT, CANTONADA CARRER AGUSTINS  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el Conveni, subscrit en data 3 de maig de 2012, entre l’Ajuntament de 
Lleida i el Bisbat de Lleida relatiu a la cessió d’una porció de vialitat, confrontant amb 
la Parròquia Sagrada Família (c/ Pont de Suert cantonada c/ Agustins). 
  
2n. Delegar i facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com sigui necessari 
per desenvolupar les qüestions derivades de l’execució del present acord. 
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28.- APROVACIÓ DEL CONVENI  ENTRE L’AJUNTAMENT DE L LEIDA I LA 
DIPUTACIÓ DE LLEIDA PER A LA MODIFICACIÓ DEL CONVEN I SUBSCRIT PER 
AMBDUES INSTITUCIONS EL 21-3-2011 RELATIU AL DESENV OLUPAMENT DE 
LA UNITAT D’ACTUACIÓ DE L’ILLA DE LA MATERNITAT  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovació del Conveni entre l’Ajuntament de Lleida i la Diputació de Lleida, de 
Modificació del Conveni de 21 de març de 2011, subscrit per les mateixes 
institucions, relatiu al desenvolupament de la Unitat d’Actuació de l’Illa de la 
Maternitat. 
 
2n. Delegar i facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com sigui necessari 
per desenvolupar les qüestions derivades de l’execució del present acord. 
 
 
29.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI ENTRE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I EL 
FUTBOL CLUB BARCELONA, PER A LA CESSIÓ D’ÚS DEL PAV ELLÓ BARRIS 
NORD, PER TAL D’ORGANITZAR LA FASE FINAL DE LA UEFA  FUTSAL CUP 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el Conveni, subscrit en data 23 d’abril de 2012, entre l’Ajuntament de 
Lleida i el F.C. Barcelona per la cessió d’ús del Pavelló Barris Nord per tal 
d’organitzar la celebració a Lleida de la fase final de la UEFA Futsal Cup. 
 
2n. Delegar i facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com sigui necessari 
per desenvolupar les qüestions derivades de l’execució del present acord. 
 
 
30.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ I D’ENC ÀRREC DE 
GESTIONS SUBSCRIT ENTRE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I L’ AGÈNCIA DE 
L’HABITATGE DE CATALUNYA, RELATIU  A L‘OFICINA LOCA L D’HABITATGE  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el Conveni de col·laboració i d’encàrrec de gestions, subscrit en data 10 
d’abril de 2012, entre l’Ajuntament de Lleida i l’Agència  de l’Habitatge de Catalunya 
relatiu a l’Oficina Local de l’Habitatge 
 
2n. Les aportacions derivades del conveni de col·laboració, esmentat en l’epígraf 
anterior, es tramitaran a favor de l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, SL. 
Les esmentades aportacions s’ingressaran en el compte corrent del Banc de 
Santander núm. 0049-1886-71-2310701497. 
 
3r. Delegar i facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com sigui necessari 
per desenvolupar les qüestions derivades de l’execució del present acord. 
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31.- APROVACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ SUBSCRIT EN TRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, L’AGÈNCIA DE L’HABITATGE DE  CATALUNYA, 
EL DEPARTAMENT DE BENESTAR SOCIAL I FAMÍLIA, A TRAV ÉS DE LA 
DIRECCIÓ GENERAL DE JOVENTUT, RELATIU AL PROGRAMA D E MEDIACIÓ 
PER AL LLOGUER SOCIAL D’HABITATGES  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r.- Aprovar el Conveni de col·laboració, subscrit en data 10 d’abril de 2012, entre 
l’Ajuntament de Lleida, l’Agència  de l’Habitatge de Catalunya, el Departament de 
Benestar i Família, a través de la Direcció General de la Joventut, relatiu al 
Programa de Mediació per al lloguer social d’habitatges. 
 
2n.- Les aportacions derivades del conveni de col·laboració, esmentat en l’epígraf 
anterior, es tramitaran a favor de l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, SL. 
Les esmentades aportacions s’ingressaran en el compte corrent del Banc de 
Santander núm. 0049-1886-71-2310701497. 
 
3r.- Delegar i facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com sigui necessari 
per desenvolupar les qüestions derivades de l’execució del present acord. 
 
 
32.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ SUBSCRI T ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I LA DIPUTACIÓ DE LLEIDA, RE LATIU AL 
TRASPÀS DEL TRAM URBÀ DE LA CARRETERA LOCAL LV-9224  (Lleida a 
Balaguer per Corbins) 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida i la Diputació de 
Lleida relatiu al traspàs del tram urbà de la carretera local LV-9224 (Lleida a 
Balaguer per Corbins). 
 
2n. Delegar i facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com sigui necessari 
per desenvolupar les qüestions derivades de l’execució del present acord. 
 
 
33.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE SUBMINISTRAMENT SUBSC RIT  ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I L’EMPRESA ENDESA DISTRIBUC IÓN 
ELÉCTRICA,SLU PER A L’EXECUCIÓ DELS TREBALLS NECESS ARIS PER 
CONNECTAR A LA XARXA DE DISTRIBUCIÓ DE LES INSTAL·L ACIONS DEL 
TURÓ DE GARDENY 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el Conveni de subministrament núm. 407008 signat en data 17 de maig 
de 2012 entre l’Ajuntament de Lleida i la societat mercantil ENDESA DISTRIBUCIÓN 
ELÉCTRICA,SLU pel a l’execució dels treballs necessaris per connectar a la xarxa de 
distribució de les instal·lacions del Turó de Gardeny que consisteixen en: 
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� Subestacions de distribució: Participació a la Subestació 
d’Albatàrrec per als 13.000 KW. 

� Xarxa de Mitja Tensió (25 KV)): Construcció de noves 
infraestructures de Mitja Tensió 25KV entre la subestació 
d’Albatàrrec i el Turó de Gardeny per als 13.000KW 

 
i el subministrament de 13.000 KW necessaris pel correcte funcionament 
elèctric del Turó de Gardeny, el qual es realitzarà en les fases següents: 

� 1. Fase a 31/12/2011    3.154 KW. 
� 2. Fase a 30/06/2012    6.336 KW totals. 
� 3. Fase a 31/12/2012    7.878 KW totals. 
� 4. Fase final 2020    13.000 KW totals. 

 
L’abonament de la despesa segons estableix la clàusula quarta de 
l’esmentat conveni es portarà a terme amb la següent distribució: 

� A 31/05/2012     130.000,00 € IVA a part. 
� A 28/06/2013     150.000,00 € IVA a part. 
� A 20/12/2013     150.000,00 € IVA a part. 
� A 27/06/2014     200.000,00 € IVA a part. 
� A 19/12/2014     200.000,00 € IVA a part. 
� A 26/06/2015     350.000,00 € IVA a part. 
� A 18/12/2015     350.000,00 € IVA a part. 
� A 23/06/2016     366.615,50 € IVA a part. 
� A 16/12/2016     366.615,50 € IVA a part. 
 
COST TOTAL DEL CONVENI   2.263.231,00 € IVA a part. 

 
2n. Autoritzar i Disposar (AD) la despesa, a nom de ENDESA DISTRIBUCIÓN 
ELÉCTRICA,.SLU, amb NIF núm. B-82846817, per un import de 153.400,00 € 
corresponent a la primera part del pagament del conveni corresponent al període fins 
al 31 de maig de 2012, a càrrec de la partida 03.1550.60900 de l’exercici 
pressupostari de l’any 2012. 
 
3r. Facultar l’Il·lm. Sr. Alcalde per procedir a la firma de  tots els documents 
necessaris per a l'execució d’aquest acord i perquè realitzi tots els tràmits que calguin 
per a la seva efectivitat. 
 
 
34.- APROVACIÓ DE L’ADDENDA DEL CONVENI DE GESTIÓ U RBANÍSTICA 
SIGNAT EL 20-11-2007, PER L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, P ROMOU CT OPEN 
SEGRE SL I L’AGÈNCIA CATALANA DE L’AIGUA EN L’ÀMBIT  DEL SECTOR 
SUR 12  
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, per unanimitat s’acorda: 
 
1r.  APROVAR l’Addenda al conveni de gestió urbanística de data  20 de novembre 
de 2007, signada el 19 de març de 2012, per l’Ajuntament de Lleida, Promou CT 
Open Segre, SL i l’Agència Catalana de l’Aigua, en l’àmbit del sector SUR 12. 
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2n. Notificar l’acord als interessats. 
 
3r. Publicar l’acord al Butlletí Oficial de la Província, al web de la Paeria i al Registre 
de Planejament Urbanístic de Lleida. 
 
4t. Trametre còpia de l’addenda del conveni al Departament de Territori i 
Sostenibilitat perquè sigui inserit en la secció de convenis urbanístics de l’instrument 
de divulgació telemàtica del planejament urbanístic de l’administració de la 
Generalitat, si s’escau. 
 
 
35.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA DE MILLORA URBAN A DEL 
POLÍGON D’ACTUACIÓ URBANÍSTICA UA 65 DE LLEIDA 
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme  de data 15 de maig de 2012 , 
amb 14 vots a favor del Grup Municipal del PSC i 11 abstencions dels grups de CiU i 
PP, que suposa el vot favorable de la majoria absoluta dels membres de la 
corporació, s’acorda: 
 
1r. Estimar parcialment l’al·legació 2a, presentada per l’Institut Català del Sòl i  
desestimar la resta d’al·legacions presentades per aquest organisme, la Comunitat 
General de Regants del Canal de Pinyana i la Direcció General de Patrimoni de la 
Generalitat de Catalunya. 
 
2n.  APROVAR PROVISONALMENT el Pla de millora urbana del polígon d’actuació 
urbanística UA 65, de Lleida, promogut per l’Ajuntament de Lleida, amb el benentès 
que les condicions tècniques introduïdes en els informes de l’Agència Catalana de 
l’Aigua i de la Comunitat General de Regants del Canal de Pinyana seran 
considerades en el moment d’execució de les obres d’urbanització del sector.   
 
3r. Traslladar l’acord a la Comissió Territorial d’Urbanisme per a la seva aprovació 
definitiva, d’acord amb el que preveu l’art. 80 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 
d’agost, modificat per la Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del text refós 
de la Llei d’urbanisme. 
 
 
36.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA MODIFICACIÓ DEL PLA  PARCIAL 
URBANÍSTIC DEL SUR 12, MAGRANERS  
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme  de data  4 de maig de 2012, 
per unanimitat dels 25 regidors presents que composen la majoria absoluta dels 
membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r. APROVAR DEFINITIVAMENT la Modificació puntual del Text refós del Pla 
parcial SUR 12, Magraners, per qualificar de sistema de infraestructures la 
superfície ocupada per les estacions transformadores, promoguda per Promou CT 
Open Segre SL. 
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2n. Lliurar la documentació tècnica i administrativa de la Modificació puntual del 
Text refós del Pla parcial urbanístic SUR 12, Magraners, a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme, tal com estableix l’article 88 Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost pel 
qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, del 
22 de febrer, als efectes d’informació, coordinació i arxivament. 
 
3r. Supeditar la publicació d’aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Lleida, 
al compliment de l’apartat segon.  
 
4t. Comunicar-ho als interessats.   
 
 
37.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE L PLA GENERAL 
DE LLEIDA EN RELACIÓ AMB LA REGULACIÓ DELS ARTICLES  88, 120, 170, 
212, 214, 216, 217 I LA CREACIÓ DE L’ARTICLE 228BIS  
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme  de data 15 de maig de 2012  , 
per unanimitat dels 25 regidors presents que composen la majoria absoluta dels 
membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r. APROVAR INICIALMENT la Modificació puntual del Pla General de Lleida en 
relació amb la regulació del subministrament i venda de carburants vinculat a l’ús 
comercial; la precisió de la parcel·la mínima de la zona d’ordenació urbana, subzona 
d’ordenació unifamiliar, clau 4a; la regulació de l’ús de càmping i l’ocupació de les 
activitats ramaderes (articles 88, 120, 170, 212, 214, 216, 217 i la creació de l’article 
228BIS), promoguda per l’Ajuntament de Lleida. 
 
2n.  Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini d’un mes. 
 
3r.  Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web 
de la Paeria i al tauler d’edictes municipal.  
 
 
38.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU PER A LA MILLO RA DELS 
MECANISMES MUNICIPALS D’INCLUSIÓ DE LES PERSONES AM B 
DISCAPACITATS A LLEIDA  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent moció presentada pel Grup Municipal de 
CiU : 
 
1r. Que es convoqui el Consell Municipal de les persones amb discapacitat i 
estableixi les prioritats de la participació dels seus membres en tots aquells 
aspectes urbanístics, culturals, socials, etcètera... en benefici d’una ciutat de 
qualitat per a tothom i no siguin solament informatius. 
 
2n. Que en tots els actes culturals i d’oci promoguts per l’Ajuntament de Lleida i, en 
especial, en la Festa Major de Maig i les Festes de Tardor del Setembre hi hagi 
visibles els espais reservats i les seves indicacions en els respectius programes per 
millorar en la informació i difusió d’aquests espais.  
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3r. Que l’Ajuntament de Lleida informi en la Comissió de Serveis a les Persones, de 
manera regular, de la campanya “Respecta el meu Espai”, que s’està duent a 
terme, amb la col·laboració de voluntaris, i que té com a objectiu el foment d’un bon 
ús de les places reservades d’estacionament de persones amb mobilitat reduïda 
distribuïdes per tota la ciutat. 
 
4t. Que la comissió de seguiment del Pla Local d’Inclusió i Cohesió Social doni 
comptes de l’estat actual del treball dels eixos transversals existents com a línies 
marc del seu desenvolupament a la ciutat.  
 
 
39.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP PROPOSANT UN C ONVENI PER 
ACONSEGUIR EL SOTERRAMENT DE LES LÍNIES ELÈCTRIQUES  QUE 
ENCARA NO ES TROBEN SOTERRADES, DINS DEL NUCLI URBÀ  DE LA 
CIUTAT  
 
Amb 6 vots a favor del Grup Municipal del PP, 14 vots en contra del Grup M. del 
PSC i 5 abstencions del Grup M. de CiU, s’acorda rebutjar la següent moció 
presentada pel Grup Municipal del PP: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida i en el seu nom el seu Paer en Cap treballarà de manera 
decidida en l’establiment d’un conveni amb el Departament d’Empresa i Ocupació 
de la Generalitat de Catalunya i les empreses elèctriques que donen servei a la 
ciutat amb l’objectiu d’aconseguir el soterrament, en un termini de 15 anys, de les 
línies elèctriques que encara no es troben soterrades dintre del nucli urbà de la 
ciutat de Lleida. 
 
2n. Donar trasllat d’aquests acords a la Conselleria d’Empresa i Ocupació de la 
Generalitat, a la Direcció General de l’Energia, Mines i Seguretat Industrial, a 
l’Institut Català de l’Energia, i a les empreses elèctriques distribuïdores que 
ofereixen el seu servei a la ciutat de Lleida.  
 
 
40.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC  A FAVOR DE LES POLÍTIQUES 
ACTIVES D’OCUPACIÓ, UN MITJÀ DELS AJUNTAMENTS PER M ILLORAR 
L’OCUPABILITAT DE LES PERSONES I AFAVORIR EL DESENV OLUPAMENT 
ECONÒMIC DELS NOSTRES TERRITORIS 
 
Amb 14 vots a favor del Grup Municipal del PSC i 11 abstencions dels grups 
municipals de CiU i PP, s’acorda aprovar la següent moció presentada pel Grup 
Municipal del PSC: 
 
1r. Donar suport a la Resolució que sobre aquest àmbit va aprovar el Comitè 
Executiu de la Federació de Municipis de Catalunya el passat 9 de maig de 2012. 
 
2n. Instar el Govern de l’Estat a reconsiderar la seva posició envers els ajuntaments 
en matèria de polítiques actives d’ocupació dotant aquestes partides perquè els 
ajuntaments puguin ajudar a les persones a la seva ocupabilitat des de la proximitat 
que representem i a fer front al pagament de les aportacions econòmiques 
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establertes en les diferents Lleis, reglaments i sentències que afecten el correcte 
desenvolupament de les competències autonòmiques i municipals. 
 
3r. Demanar al Govern de la Generalitat de Catalunya que incrementi els recursos 
econòmics per a la realització de polítiques actives d’ocupació i desenvolupament 
local, més enllà de l’aportació econòmica de la Conferència Sectorial del Ministeri 
d’Ocupació i Seguretat Social a les Comunitats Autònomes, per tal que els 
ajuntaments mantinguin el lideratge en l’execució de les polítiques actives d’ocupació 
i del desenvolupament local al territori, en favor dels nostres ciutadans. 
 
4t. Instar al Govern de la Generalitat que reconsideri la seva decisió per reduir el      
pressupost destinat a les bonificacions salarials dels  treballadors i treballadores amb 
discapacitats psíquiques i físiques dels Centres Especials de Treball. 
 
5è Traslladar aquesta moció a la Ministra d’Ocupació i Seguretat Social del Govern 
de l’Estat, al Conseller d’Empresa i Ocupació de la Generalitat de Catalunya i a la 
presidència de la FMC i ACM.  
 
 
41.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC CONTRA LES NO VES 
RETALLADES EN LES ESCOLES BRESSOL I EN ELS SERVEIS EDUCATIUS 
MUNICIPALS 
 
Amb 19 vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU i 6 abstencions del Grup M. 
del PP, s’acorda aprovar el següent punt de la moció presentada pel Grup M. del 
PSC: 
 
“1r. Ratificar l’acord que per unanimitat va adoptar en data 7 d’octubre de 2011 el Ple 
d’aquest Ajuntament  en defensa de les escoles bressol municipals, davant les noves 
rebaixes aplicades a mig curs pel Govern de la Generalitat i expressar el nostre 
rebuig a aquesta darrera decisió ja que pot posar en risc la viabilitat del servei públic 
d’ensenyament infantil municipal”. 
..../.... 
 
Amb 14 vots a favor del Grup Municipal del PSC i 11 abstencions dels grups de CiU i 
PP,  s’acorda aprovar els següents punts de la moció: 
 
..../.... 
“2n. Reclamar al govern de la Generalitat un compromís per  a mantenir la qualitat de 
l’educació necessària amb criteris d’equitat i justícia social.  

 
3r. Instar al Govern de la Generalitat a convocar la línia de subvencions als 
ajuntaments titulars de llars d’infants per a l’escolarització de nens i nenes de 0 a 3 
anys en situacions socioeconòmiques desfavorides per a aquest curs i mantenir com 
a mínim l’import per alumne  de convocatòries anteriors  

 
4t. Instar al Govern de la Generalitat a concretar  la quantia del finançament i els 
terminis que s’estableixin d’abonament en relació als serveis educatius municipals, 
amb suficient antelació, per tal de fer possible els processos de planificació dels 
cursos escolars.  
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5è Instar el Govern de la Generalitat a comprometre’s a iniciar de manera immediata 
la planificació conjunta de futur tant pel que fa al mapa dels ensenyaments artístics 
com al finançament en els propers anys que garanteixi la sostenibilitat, la continuïtat i 
qualitat d’aquests serveis educatius”. 
..../.... 
7è Traslladar aquest acord al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya i al Ministerio de Educación, Cultura y Deportes”. 
 
Amb 14 vots a favor del Grup Municipal del PSC, 6 vots en contra del Grup Municipal 
del PP i 5 abstencions del Grup Municipal de CiU, s’acorda aprovar el següent punt 
de la moció: 
..../.... 
“6è. Reclamar al Govern de l’Estat la dotació dels fons necessaris destinats a la 
sostenibilitat dels serveis educatius i manifestar el rebuig a la invasió competencial 
que suposen les noves mesures aprovades en virtut del Reial-Decret Llei del 20 
d’abril”.  
..../.... 
 
 

42.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC INSTANT AL GO VERN DE LA 
GENERALITAT LA CONSTRUCCIÓ DE L’ESCOLA PINYANA DEL BARRI DE 
BALÀFIA  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent moció presentada pel Grup Municipal del 
PSC: 
 
1r. Instar al Govern de la Generalitat a que acabi amb aquest greuge comparatiu amb 
la resta de les escoles públiques de la ciutat, establint un calendari d’inici per a la 
construcció de la nova escola de Pinyana, per tal de dotar a la comunitat educativa 
del centre i al barri de Balàfia d’un equipament adequat per a impartir l’ensenyament.  
 
2n. Donar trasllat d’aquest acord al  Departament d’Educació del Govern de la 
Generalitat, a la direcció i l’AMPA de l’Escola Pinyana.  
 
 
43.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU PER A LA RECUP ERACIÓ DEL 
CENTRE HISTÒRIC 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar els següents punts núms. 1 i 3 de la moció 
presentada pel Grup Municipal de CiU:  
 
“1r. Que l’Ajuntament de Lleida intensifiqui les actuacions de dinamització econòmica 
i comercial en la part alta del carrer Cavallers per millorar l’enllaç entre el futur 
Parador del Roser fins al Mercat del Pla, com a punt d’inflexió per arribar al Turó de 
la Seu Vella.  
..../....  
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3r. Vetllar per l’acceleració del programa solars vius impulsat per l’Ajuntament, 
presentant una radiografia de tots ells amb la planificació dels seus usos. Cal 
diversificar-los segons tipologia per encoratjar als propietaris dels mateixos mostrant 
la necessitat de la seva recuperació com un tot i no una part”.  
 
Amb 11 vots a favor dels grups municipals de CiU i PP i 14 vots en contra del Grup 
Municipal del PSC, s’acorda rebutjar el següent punt de la moció: 
 
..../.... 
“2n. Que l’Ajuntament de Lleida, a la major brevetat possible i en el si de les reunions 
ordinàries de la taula de coordinació de la Junta Local de Seguretat analitzi l’estat del 
centre històric en relació amb la prevenció d’incidents que puguin derivar en 
inseguretat ciutadana seguint l’exemple d’altres ciutats catalanes. En la mateixa línia, 
l’Ajuntament, vetllarà per una major presència d’educadors socials i mediadors per 
millorar la convivència i fer difusió de les normes”. 
 
 
44.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC CONTRA EL 
DESMANTELLAMENT DEL SISTEMA PÚBLIC DE SALUT 
 
Amb 14 vots a favor del Grup Municipal del PSC, 6 vots en contra del Grup Municipal 
del PP i 5 abstencions del Grup Municipal de CiU, s’acorda aprovar la següent moció 
presentada pel Grup Municipal del PSC: 
 
1r. Demanar al Govern de l’Estat la derogació del “Reial Decret Llei 16/2012, de 
mesures urgents per a garantir la sostenibilitat del Sistema Nacional de Salut i 
millorar la qualitat i seguretat de les prestacions” i a fer front al pagament de les 
aportacions econòmiques establertes en les diferents Lleis, reglaments i sentències 
que afecten el correcte desenvolupament de les competències de la Generalitat. 
 
2n. Exigir  al Govern de la Generalitat que adopti les mesures necessàries per tal de 
preservar les competències que  en matèria de salut té atorgades per l’Estatut 
d’Autonomia de Catalunya, treballant en base al diàleg i al consens per buscar 
pactes en assumptes de transcendència vital per als ciutadans. 
 
3r. Sol·licitar al Govern de la Generalitat, que aposti de forma clara i decidida pel 
sistema públic de salut català. Un model que ens ha permès aconseguir uns nivells 
assistencials de qualitat reconeguda arreu del món i que hem perdut en poc més d'un 
any.  Demanem que es realitzi la inversió necessària per mantenir una assistència 
eficient i de qualitat tant a l'atenció primària com als hospitals de Lleida, i que eviti 
que la salut de les persones depengui del seu nivell de renda.  
 
4t. Donar trasllat d’aquests acords al Govern de l’Estat, al Govern de la Generalitat, 
al Senat, al Congrés dels Diputats i al Parlament de Catalunya.  
 
 
 

 



 
 

 24

INTERVENCIONS  

Punt núm. 39. Moció del Grup Municipal del PP propo sant un conveni per 
aconseguir el soterrament de les línies elèctriques , que encara no estan 
soterrades, dins del nucli urbà de la ciutat  

El Sr. Vilella  presenta la moció. Considera que es tracta d’una demanda ciutadana 
plantejada fa força temps. Es pretén assolir el soterrament del cablejat elèctric en els 
carrers i zones de la ciutat on encara no està soterrat (un 5% sobre el total). Es 
proposa establir un conveni amb el Departament d’Empresa i Ocupació de la 
Generalitat i les empreses elèctriques que donen servei a la ciutat. Es fixa un termini 
de 15 anys per arribar al soterrament total del cablejat al nucli urbà de la ciutat. Creu 
que la proposta és viable (econòmicament i tècnicament) i està prevista en el Pla de 
l’Energia de Catalunya 2012-2020 (ho explica).També hi ha un acord del Parlament 
de Catalunya pel qual s’insta el Govern de la Generalitat a negociar amb les 
empreses,  les administracions locals i la de l’Estat per arribar a fer possible aquest 
soterrament amb un finançament i un calendari prefixats, donant prioritat a les zones 
urbanes. Aquesta actuació no és barata (50 metres de soterrament poden costar 
8.000 euros), aquest import es podria reduir si s’adjudiquen grans volums d’obra. Cal 
impulsar aquesta negociació i preveure l’execució en un termini de 15 anys ( tal com 
consta en la proposta). Es pot fer una obra per any i així programar-ho correctament. 
Cal acabar amb imatges tercermundistes com les que tenim en alguns carrers i 
zones de la ciutat.  

El Sr. Zaballos  diu que el seu grup està d’acord en l’esperit de la proposta, tot i que 
hi ha una dificultat que motivarà que s’abstinguin de votar la moció. Aquesta millora 
s’ha de fer en un termini llarg i no és bo crear expectatives a curt termini que després 
no puguin ser reals. La situació econòmica actual fa que l’execució de la proposta es 
dilati molt en el temps i no es poden crear falses expectatives, que superin diversos 
mandats corporatius. Creu que és millor posar aquesta proposta sobre la taula quan 
sigui factible executar-la. Reitera que cal fer el soterrament proposat, però els acords 
s’han d’adoptar quan siguin econòmicament viables.  

La Sra. Camps  diu que també coincideix en la filosofia i l’esperit de la moció. Malgrat 
això, el Govern ha d’actuar de manera conseqüent i realista. El soterrament de línies 
és costós i suposa una inversió elevadíssima que no correspon fer-la a les 
administracions (els cables són de les companyies de serveis). Votaran en contra de 
la moció, perquè la proposta no és realista. A la ciutat no hi ha cap cable aeri de mitja 
tensió; la major part dels cables de baixa tensió al nucli urbà estan soterrats o fixats a 
les façanes. S’han fet diversos acords amb les companyies subministradores quan 
s’han urbanitzat o millorat carrers (l’Ajuntament es feia càrrec de l’obra civil com una 
part més de l’obra de millora o de reurbanització). Es continuarà intentant arribar a 
acords amb les companyies, amb realisme i inversions conjuntes. La Generalitat no 
pot ara finançar un pla com el de l’energia; menys encara, el soterrament de línies 
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elèctriques; no estan garantits ni els plans de barris ni el PUOS. Es continuarà 
cercant l’acord amb les companyies subministradores per optimitzar les inversions. 

El Sr. Vilella  reconeix la complicació de la proposta quant al cost que representa; per 
això s’ha plantejat un termini d’execució de 15 anys. Creu que és assumible. La 
Generalitat, les empreses i alguns ajuntaments (10 fins avui) han signat convenis de 
soterrament de línies. Nosaltres també ho hauríem d’aconseguir. Comenta diversos 
casos de necessitat de soterrament com els dels carrers Plateria,  Canonge Brugulat 
(entre  Maragall i  Bisbe Messeguer) o el de Pi i Margall; explica els possibles 
pressupostos de les obres de millora. Creu que es pot assumir fer aquestes 
inversions i fer una obra  cada any. Cal voluntat política i establir prioritats; hi ha 
hagut consignacions per tal de fer gales de l’esport o finals de futbol sala. És més 
important millorar la imatge de la ciutat i la qualitat de vida dels lleidatans. Lamenta el 
vot contrari de l’equip de govern.  

La Sra. Camps  manifesta la sorpresa del seu grup per la intervenció del Sr. Vilella. 
Diu que el Grup del PP, que sempre acusa el Govern de gastar en excés, ara vol que  
paguem unes obres que no ens pertoquen, que les han de finançar les companyies 
de serveis. Aquesta despesa no és municipal; el cablejat és propietat de les 
empreses subministradores. L’Ajuntament no ha d’assumir aquesta despesa que és 
privada. L’Ajuntament ha intervingut quan s’han urbanitzat els carrers; no intervé 
quan es construeix un edifici, ja que en aquest cas han d’actuar les companyies i els 
promotors. Són les companyies les que han de fer els trasllats; nosaltres arribem a 
acords per facilitar-ho, però no ens hem de fer càrrec del cost dels trasllats. La 
Generalitat té, fins i tot, aturat el Pla d’electrificació rural (que és el més urgent) i no 
compleix plans aprovats com el de barris o el PUOS. Les torres elèctriques dels 
Mangraners es van soterrar amb  finançament nostre, d’ENDESA i de Red Elèctrica; 
la Generalitat no va fer cap aportació.  

El Sr. alcalde  explica que l’Ajuntament no gasta diners en esdeveniments esportius; 
s’intenta que es facin aquestes activitats a la ciutat, perquè generen activitat al sector 
de l’hoteleria, el turisme i el comerç. Creu que la moció presentada té com a finalitat 
quedar bé amb un col·lectiu de veïns; caldria ser honest políticament i que el Grup 
del PP digués als hotelers i als restauradors que no volen que l’Ajuntament fomenti 
esdeveniments esportius a la ciutat.  

El Sr. Vilella  diu que el Govern ha manifestat clarament que no vol dur a terme 
aquestes actuacions. El Pla de l’energia està vigent i hi ha ajuntaments que han 
signat convenis de col·laboració amb la Generalitat. L’equip de govern ha evidenciat 
que aquesta no és la seva prioritat política. Reitera que la prioritat de la despesa s’ha 
d’adreçar a la millora de la qualitat de vida de la ciutadania; s’han esmerçat diners 
per fer les activitats esportives que abans ha esmentat. Diu que s’han destinat diners 
per satisfer egos personals i que no en tenim per atendre les demandes dels veïns. 
Lamenta el vot negatiu del Govern. 
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La Sra. Camps  reitera que l’Ajuntament ni vol, ni pot, ni li pertoca fer aquesta 
inversió. Diu al Sr. Vilella que si està en contra del foment de les activitats esportives 
voti en contra dels convenis que són posats a consideració del Ple i sigui 
conseqüent. 

Es rebutja la moció amb 6 vots a favor del Grup del PP, 14 vots en contra del Grup 
del PSC i 5 abstencions del Grup de CiU.  

 

Punt núm. 40. Moció del Grup Municipal del PSC a fa vor de les polítiques 
actives d’ocupació, un mitjà dels ajuntaments per m illorar l’ocupabilitat de les 
persones i afavorir el desenvolupament econòmic del s nostres territoris 

El Sr. Presseguer  explica que les polítiques d’ocupació (i especialment les 
destinades als col·lectius més vulnerables) pateixen greus retallades 
pressupostàries; això posa en risc les perspectives d’inserció laboral de desenes de 
milers d’usuaris. Considera que en aquests moments la primera urgència de les 
administracions ha de ser la creació d’ocupació. Qualifica de dràstica la retallada de 
les aportacions de l’Estat en polítiques actives d’ocupació; creu que és una greu 
irresponsabilitat que fa perillar el sistema d’inserció laboral que han posat en marxa 
moltes entintats per tal de prevenir processos d’exclusió social. En aquest sentit 
s’han manifestat totes les entitats catalanes d’acció social, la FMC, l’ACM i 
l’Associació que integra totes les entitats de treballs especials. Estem davant d’un 
dels atacs més greus als drets de les persones i a la possibilitat de garantir la igualtat 
de tothom. La moció demana que l’Estat reconsideri el seu posicionament. Els 
diferents blocs de formació per a l’ocupació tenen reduccions en algunes partides de 
més del 99% (explica els conceptes concrets). S’han buidat uns determinats blocs de 
despesa i s’han concentrat tots els fons en bonificacions per a l’aplicació de la 
reforma laboral o al pagament de prestacions. Els ajuntaments estem donant suport 
a un 35% de les persones que necessiten la nostra activitat d’orientació i d’inserció 
laboral. Avui està absolutament paralitzat el sistema de polítiques actives d’ocupació. 
Es volen integrar les polítiques actives amb les passives; hi ha una obsessió evident 
per treure persones de la llista de l’atur. Els fons d’ajuts es destinaran a persones 
que estiguin cobrant l’atur i no al col·lectiu que no té cap prestació ni cap subsidi. 
Què farem amb aquest col·lectiu? Quin és el seu present i el seu futur? No pot ser 
que carreguem les retallades sobre els col·lectius més febles. Cal que ens afegim a 
la denúncia que han fet les entitats de treball social. Cal demostrar amb les xifres 
pressupostàries que l’ocupació és la primera prioritat. Demana que es donin 
solucions al futur dels centres especials de treball que, per primera vegada a la 
història s’han hagut de manifestar pels possibles tancaments. La llei diu que els 
centres especials de treball han de tenir garantit el 50% del sou mínim; ara no es 
garanteix ni el 20%. Els més febles estan pagant l’obsessió de les retallades. S’estan 
esborrant d’un cop 30 anys d’història d’inserció laboral i de formació de persones 
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amb discapacitats; si això passa no ens tornarem a recuperar en molts anys. 
Demana sensibilitat vers els problemes de les persones més vulnerables.  

El Sr. alcalde  diu que l’Ajuntament es prou responsable i sensible amb les persones 
i per això no tancarà un servei com el centre especial del treball. 

La Sra. Horcajada  diu que li sembla estrany com el canvi de color polític del Govern 
de l’Estat afecta la visió d’algunes qüestions per part del Grup Municipal del PSC. 
Aquest grup s’indigna per la retallada de recursos en polítiques d’ocupació; creu que 
és una llàstima que no haguessin presentat una moció  (al seu temps) pels més de 5 
milions d’aturats que s’han rebut com a  herència del Govern socialista de l’Estat. 
L’herència del Govern anterior, junt amb el dèficit de més del 8%, ha obligat el 
Govern a plantejar ajustos pressupostaris que són necessaris i inevitables. L’estat del 
benestar estava pràcticament en fallida. Cal fer ajustos i reformes: no hi ha receptes 
miraculoses. Diu que l’actitud del PSC és populista, sense reconèixer la 
coresponsabilitat sobre la situació de l’ocupació. Cal que ens situem en el context 
que estem vivint. El PP està a favor de les polítiques d’ocupació: les actives i les 
passives. Estem obligats, per la conjuntura econòmica, a reduir les despeses. El 
Govern ha mantingut la despesa de les polítiques passives (pensions i prestacions 
d’atur). S’ha reduït un 21% el pressupost de les polítiques actives per  poder 
mantenir la despesa social. Cal prioritzar, tot i que a polítiques actives es destinen 
més de 5.700 milions d’euros. S’han seguit criteris d’eficiència i s’han reduït les 
dotacions dels programes que no havien estat ni eficaços ni operatius per crear 
ocupació. Els socialistes ja van reduir el pressupost de polítiques actives l’any 2011 
(un 5,5%). Creu que les polítiques actives d’ocupació han estat un fracàs i no han 
donat el resultat que pretenien. Cal una reforma del SOC i de les polítiques actives. 
El PP i el Govern de CiU van pactar la redacció del projecte de llei d’emprenedoria i 
la reforma del SOC. Cal canviar el model per tal d’obtenir resultats positius. L’any 
2012 serà un període de transició de model; al final hem de tenir un SOC eficaç que 
pugui crear ocupació. S’abstindran de votar la moció. 

El Sr. alcalde  vol recordar que el Ple és un òrgan de la Paeria no una delegació de 
les Corts Generals. El Sr. Presseguer ha presentat una moció que defensa que pugui 
continuar l’acció d’ASPID, d’ASPROS, de SHALOM, el CICJA, etc. Abans la Sra. 
Camps ha recordat que la Generalitat no va cooperar en el soterrament de les línies 
elèctriques dels Mangraners, quan governava el partit al qual pertanyen els membres 
de l’equip de govern actual. Hem de defensar Lleida amb independència de qui 
governi a Madrid o a Barcelona. 

El Sr. Zaballos  comenta que en aquest Ple s’han incorporat tres mocions relatives a 
les retallades pressupostàries; el seu argumentari serà comú per a les tres. Creu que 
tothom vol defensar la sanitat pública, l’ensenyament públic o el foment de les 
polítiques d’ocupació. El mateix seny que hem de tenir per defensar aquestes 
polítiques ens ha de servir per valorar les dificultats de la situació actual i actuar en 
conseqüència. A la complicada situació econòmica, social i de crisi general cal afegir 
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dos qüestions que empitjoren encara més la situació a casa nostra: la primera, que el 
Govern central no paga el que deu a Catalunya, tot i que hagi reconegut el deute en 
alguns casos; en segon lloc, cal tenir en consideració la injusta situació quant al 
finançament de Catalunya des de fa massa temps. L’actual finançament va asfixiant 
el dret del poble català a mantenir el seu estat de benestar i a aspirar a millorar-lo. El 
procés de creació de l’estat de benestar ha estat llarg i difícil; ens ha costat molt a 
tots aconseguir-lo; tots hem de vetllar per  mantenir-lo i fer-lo sostenible.  Si no es 
resolen els problemes de pagament i finançament, els problemes que plantegen les 
tres mocions s’eternitzaran. Demana al PP i al PSC que contribueixin a resoldre al 
més aviat possible els problemes del pagament dels deutes i del finançament de 
Catalunya. Creu que aconseguir un finançament just per a Catalunya ha de ser un 
objectiu comú de tothom; està a les nostres mans poder-ho aconseguir.  

El Sr. Presseguer  diu que les dues respostes dels grups han tingut com a objectiu 
eludir el debat “per elevació”. No han expressat cap raó objectiva que justifiqui la 
situació que la moció ha denunciat. No parlem d’ajustaments pressupostaris, sinó de 
destruir el sistema de polítiques actives d’ocupació. Disminuir el 99% d’un pressupost 
no és un ajustament pressupostari. Ens preocupa quins efectes pot tenir per a Lleida 
aquesta escombrada de les polítiques actives. No creu que les polítiques actives 
hagin estat un fracàs; no ho són els 1.500 contractes creats per l’IMO o els plans 
d’ocupació; les persones que han participat no són cap fracàs. Per la borsa de treball 
de l’IMO hi passen 15.000 persones que volen progressar en la seva vida 
professional i en la seva dignitat personal. El PP té un problema greu de concepte i 
de sensibilitat. Governar comporta decidir; elegir quines són les prioritats. El Govern 
central ha dit que donaria els diners públics que facin falta per salvar una 
determinada entitat financera i retalla 200 milions d’euros a Catalunya per mantenir 
les polítiques actives d’ocupació. El PSC té molt clares quines són les prioritats de la 
societat. També diu que hi ha polítiques que es poden decidir a Catalunya, amb 
independència del que resolgui el Govern central. Pot trobar punts d’acord amb les 
reivindicacions que ha expressat el Sr. Zaballos; però, això no excusa que prenguem 
les nostres pròpies decisions (esmenta el cas de l’impost de successions). 
L’Ajuntament mantindrà l’estendard de les polítiques socials; això no evitarà el 
daltabaix d’àmbit general que es pot produir si les retallades es fan efectives. Destruir 
es pot fer en un període molt curt de temps. 

La Sra. Horcajada  diu que és clar que no estem en un debat de política general. El 
PP defensa les entitats lleidatanes que ha relacionat el Sr. alcalde i faran el que 
puguin per ajudar-les. Creu que la manca de pagament de les administracions és un 
problema general i no només del Govern central: tots patim la disminució d’ingressos. 
Cal un finançament just per a Catalunya i per a totes les administracions locals. 
Explica la importància de la disminució del pressupost destinat a la formació de les 
persones ocupades; s’han incrementat les partides destinades a formació en les 
empreses  o a les  bonificacions a la contractació. En cap cas ha dit que calgui 
eliminar el SOC ni les polítiques actives d’ocupació: cal fer les reformes adients. El 
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Govern anterior va admetre el fracàs de les polítiques d’ocupació: els resultats no es 
corresponien amb l’elevada inversió. El Pacte social per a la ciutadania de Lleida 
reconeix que cal reformar les polítiques actives d’ocupació. Cal reformar el SOC i 
redimensionar-lo per aconseguir reduir les xifres d’aturats.  

El Sr. Zaballos  diu que fins i tot el president de la Generalitat ha reconegut 
recentment que es pot revisar una mesura com la de la modificació de l’impost de 
successions, que es va fer per evitar greuges comparatius amb altres comunitats 
autònomes. La Generalitat n’és sensible i intentarà mantenir al màxim les polítiques 
actives d’ocupació fins que econòmicament es pugui, tot i les dificultats d’una situació 
econòmica complicada i canviant.  

El Sr. Presseguer  diu a la Sra. Horcajada que pel que fa a les reformes de les 
polítiques d’ocupació poden trobar punts de coincidència. En cap moment hi haurà 
coincidència quan el que es pretengui sigui suprimir-les. No es poden treure les 
prestacions als membres més febles de la societat per posar els fons en mans dels 
empresaris (tot i que sigui positiva la incentivació empresarial). Quina resposta 
donem a les persones més vulnerables?  

La Sra. Horcajada  diu que el PP no vol suprimir ni el SOC ni les polítiques actives 
d’ocupació. 

S’aprova amb 14 vots a favor del Grup del PSC i 11 abstencions dels grups de CiU i 
del PP.  

 

Punt núm. 41. Moció del Grup Municipal del PSC cont ra les noves retallades en 
les escoles bressol i en els serveis educatius muni cipals 

El Sr. Castillo  destaca que la moció està referida a les retallades pressupostàries 
que afecten les escoles bressol i altres centres com les escoles de música o d’arts. 
Recorda les decisions preses darrerament pel Consell de Ministres de l’Estat i per la 
Conselleria d’Educació. El to de la moció és positiu, pensa en el futur, sense fer una 
petició concreta que no sigui assumible. Es defensa especialment l’educació de la 
primera infància. Les retallades perjudiquen directament els ajuntaments. S’ha 
generat incertesa, malestar i manca de rumb. Els ajuntaments hem de transmetre 
confiança i seguretat. Comenta, un per un, els acords proposats, que llegeix de 
manera extractada i que estan transcrits en la part dispositiva de l’acta. No es 
demanem quantitats concretes, sinó el manteniment de la qualitat de l’educació. 
Defensa la necessitat de les subvencions per atendre les llars d’infants per a nens i 
nenes en situacions més desafavorides, que són els que ara necessiten més del 
nostre suport; per això es demana mantenir els imports de l’any passat. Demanen 
que la Generalitat concreti la quantia i els terminis de la seva aportació financera: 
això és imprescindible per planificar de manera coherent. També es destaca la 
necessitat de planificar el futur dels ensenyaments artístics; no es demana una 
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quantitat determinada, sinó una planificació sostenible que garanteixi la continuïtat. 
En darrer lloc es vol manifestar el rebuig a la invasió de competències de la 
Generalitat que en matèria educativa ha provocat l’Estat amb el Reial decret-llei , de 
20 d’abril.   

El Sr. Vilella  creu que cal defensar propostes positives per a la ciutat de Lleida; 
considera que el Govern no ho fa així quan vota en contra de propostes que tenen 
aquest caràcter. Explica que la necessitat de contenir el dèficit públic implica ajustos 
pressupostaris; per garantir i mantenir l’actual sistema educatiu és necessari fer 
reformes que facin més eficaç la seva gestió. Creu que les possibles ingerències 
sobre competències de la Generalitat estan tractades en la moció amb lleugeresa i 
manca de rigor; no hi ha cap deslleialtat institucional i l’Estat té competència per 
establir la normativa bàsica en aquesta matèria. Es pretén racionalitzar la despesa 
per potenciar un sistema que cerca l’excel·lència. Cal evitar que el nivell dels nostres 
estudiants sigui dels més baixos d’Europa i reduir la taxa de fracàs escolar. Els 
moments excepcionals requereixen mesures excepcionals. Les aportacions de l’Estat 
en educació infantil es redueixen en ajuts i beques per a menjador, no afecten les 
aportacions per a cada plaça d’escola bressol. S’incrementa la ràtio d’alumnes, cosa 
que hem fet a l’Ajuntament amb resultats positius. S’augmenten les hores lectives, hi 
ha nous criteris per a la formació professional, etc. El PP defensa el compromís de 
mantenir una educació de qualitat, amb equitat i justícia social. Per això votaran en 
contra del punt 6 i s’abstindran de votar la resta de punts. El vot negatiu al punt 6 és 
perquè considerem  fora de lloc l’afirmació sobre invasió de competències 
educatives.  

El Sr. Zaballos  comença la intervenció donant un missatge de suport als 
professionals de l’educació de les escoles bressol en aquests moments difícils; són 
una pedra fonamental sobre la qual es construeix l’edifici educatiu. Els consta que la 
Generalitat i les entitats municipalistes treballen per cercar acords econòmics i de 
calendari. Hi ha sensibilitat dintre de les parts per tal d’arribar a un acord positiu. El 
Grup de CiU s’abstindrà de votar la moció. 

El Sr. Castillo  explica que la invasió de competències de la Generalitat fa referència 
a qüestions laborals que s’han dictaminat des del Govern central, com és el cas de 
les normes de substitució de baixes. Ens queixem que hi hagi menys beques i aquest 
és un dels motius de la presentació de la moció i de la quantificació de la petició 
econòmica en aquest punt. És necessari disposar d’un calendari i d’una planificació. 
L’aportació de la Generalitat va baixar d’una manera accelerada, de 1.800 a 1.300 
euros per plaça; amb aquesta baixada, l’Ajuntament de Lleida té un perjudici directe 
de molts milers d’euros. La Generalitat, que no cobra de l’Estat, traspassa el 
problema als ajuntaments i a les famílies. Explica que els increments de les ràtios 
que ha fet l’Ajuntament són assumits pels professionals, que són conscients  de les 
dificultats que ara patim. Reitera la necessitat d’una planificació conjunta Generalitat 
– ajuntaments en matèria d’escoles bressol i altres estudis. Agraeix l’abstenció dels 
grups i reitera la petició del vot favorable al punt primer.  
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El Sr. Vilella  diu que lamenta que calgui fer ajustaments pressupostaris també en 
educació. Calia racionalitzar la despesa educativa per garantir l’ensenyament públic. 
Tenim el major índex de fracàs escolar d’Europa (ho explica) i això fa que la 
racionalització sigui encara més necessària. S’han augmentat les ràtios amb caràcter 
temporal i s’han augmentat les hores lectives del personal docent (ho explica i ho 
compara amb altres països). Aquesta és la solució menys perjudicial per garantir un 
ensenyament millor. 

El Sr. Zaballos  diu que el seu grup votarà a favor del primer punt.  

El Sr. Castillo  diu que la moció no qüestiona ni les ràtios, ni les disposicions sobre 
ensenyaments primari i secundari ni l’increment de les taxes universitàries. Les 
propostes defensen l’ensenyament de 0 a 3 anys i els ensenyaments artístics de 
Lleida, demana concrecions, compromisos i planificació.  

El resultat de la votació està transcrit en la part dispositiva de l’acta.  

 

Punt núm. 43. Moció del Grup Municipal de CiU a la recuperació del Centre 
Històric  

La Sra. Obis  explica que el sentit de la moció és positiu. Es remet a l’argumentari de 
la moció en què es destaquen tots els avenços que ha tingut el Centre Històric en els 
darrers anys. Malgrat aquests avenços, encara hi ha feina per fer. Agraeix que els 
grups hagin manifestat que votaran favorablement els punts 1 i 3 de la moció. En el 
primer punt es proposa intensificar les actuacions de promoció econòmica en la part 
alta del carrer Cavallers; l’entrada en funcionament del Parador ha de disposar 
d’actuacions al voltant del Mercat del Pla, com a enllaç amb la Seu Vella. Amb el 
mercat del Pla hem tingut mala sort i fins i tot es va perdre alguna subvenció estatal, 
la primera empresa concessionària va trobar dificultats i ara encara tenim dificultats. 
El punt tercer defensa el programa “solars vius” i proposa que es faci un pas més 
amb la col·laboració dels propietaris privats. Lamenta que el punt segon no tingui el 
suport del Govern. La proposta és conseqüència d’una anàlisi d’experiències, en 
aquest cas la de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat (ho explica amb detall). S’ha 
intentat modificar la proposta inicial per tal de poder aconseguir el consens suficient, 
cosa que no ha estat possible. No es pretén qüestionar la feina excel·lent que tots els 
cossos de seguretat fan a la nostra ciutat i que estan limitats per les garanties legals 
que considera que, de vegades, són excessives per impedir algunes activitats 
il·legals. Volien plantejar l’alternativa d’una experiència que ha tingut èxit en una altra 
ciutat catalana. Ofereix canviar les denominacions que consten en aquest punt de la 
proposta, sempre que el canvi pugui afavorir el consens. Reitera que no qüestiona 
les actuacions que fan els cossos de seguretat i la difusió que se’n fa. Volen aportar 
noves vies per generar sensació de seguretat. 
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El Sr. Vilella  diu que els ciutadans que viuen al Centre Històric (i que s’estimen el 
barri) han d’aguantar estoicament la situació en què es troba aquest barri, cosa que 
pateixen cada dia. El Centre Històric té un càncer que són la droga i la prostitució, 
aquestes activitats s’han estès a altres zones properes com és el cas dels carrers 
Maragall, Ciutat de Fraga i Comandant Baiget. S’ha permès que el Centre es 
converteixi en un gueto, on els veïns estan atemorits i els delinqüents planten cara a 
les forces de seguretat. Hauria de ser el barri més cuidat i ara és el més degradat de 
la ciutat. Cal posar remei i reconèixer la realitat. El Grup del  PP està disposat a 
treballar conjuntament amb l’equip de govern en la cerca de solucions per tal de 
recuperar el Centre Històric; no és una tasca fàcil, però cal intentar-ho. Donaran 
suport a la moció i ho faran amb totes les mesures positives que vulguin salvar i 
recuperar el Centre Històric. 

La Sra. Camps  lamenta la sensació que donen els grups de l’oposició d’aprofitar 
l’estela de determinats programes sensacionalistes de televisió per parlar 
negativament del Centre Històric; això no ajuda el barri. Els representants del barri 
estan cansats de la negativitat que s’alimenta des de l’oposició municipal. Demana 
que treballin tots plegats, calladament, sense fer catastrofisme ni demagògia. 
Demana que no s’estigmatitzi el Centre Històric. El Grup del PSC donarà suport als 
punts de la moció que plantegen accions positives que el Govern ja està duent a 
terme. Es farà tota la dinamització comercial que calgui. El programa “solars vius” se 
seguirà impulsant, amb el suport de les associacions amb un procés altament 
participatiu. Quant al punt tercer, diu que no volen caure en la trampa de la 
inseguretat ciutadana. No es pot estigmatitzar la seguretat del barri, i més quan les 
dades ho desmenteixen. Hi ha una patrulla de la Guàrdia Urbana 24 hores al dia, tots 
els dies de l’any; és el barri més vigilat, tot i que no és el més insegur. Les detencions 
han baixat un 18% en relació amb l’any anterior; han augmentat les actuacions de tot 
tipus, especialment de civisme. Es fan inspeccions d’establiments (ho explica). La llei 
és extremadament garantista i nosaltres hem d’actuar en el marc de la Llei. Les 
noticies negatives no ajuden gens els veïns del Centre Històric. L’equip de govern 
proposava que la moció fos igual de vehement en exigir a  la Generalitat; al govern 
municipal li dol molt l’aturada del Pla de barris del Centre Històric. Abans de l’estiu es 
començaran les obres del Mercat del Pla i les del convent de Santa Clara,  tot i que 
estan afectades per l’aturada del Pla de barris. Espera que es pugui salvar alguna de 
les subvencions de l’Estat adreçada al mercat. Demana la mateixa vehemència en 
exigir que els mossos d’esquadra intensifiquin la vigilància al Centre Històric. Ofereix 
coresponsabilitat. Hauran de mantenir els agents cívics sense ajut de ningú,  perquè 
no hi haurà plans d’ocupació.  

La Sra. Obis  diu que el Grup de CiU no dóna cap importància als programes de 
televisió que ha esmentat la Sra. Camps. No és la primera vegada que fan propostes 
sobre el Centre Històric (explica les que es van fer durant els dos darrers debats de 
l’estat de la ciutat). Els importa el neguit que han manifestat els veïns del barri. 
Explica que han parlat amb comerciants i amb associacions i que la informació no 
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coincideix amb la que explica el Govern (comenta alguns casos determinats). Reitera 
la valoració positiva de la feina dels cossos de seguretat. Fa quatre anys que es va 
perdre una subvenció de l’Estat adreçada al mercat del Pla. El Pla de barris ha estat 
prorrogat, en part, perquè l’execució d’algunes actuacions s’ha allargat en el temps. 
El Grup de CiU ha fet una proposta que té l’origen en un ajuntament com el de 
Cornellà, d’un color polític diferent al del seu grup. Explica que es pretén aportar 
sensació de seguretat als veïns. Creu que cal continuar amb les propostes que la 
Junta  Local de Seguretat ha fet i proposar-ne de noves. L’any passat es va explicar 
que la pressió de la Guàrdia Urbana havia fet baixar les denúncies un 27%. Proposa 
que en el punt segon s’afegeixi que la Guàrdia Urbana i els Mossos d’Esquadra 
potenciïn la presència policial  per adequar-la a les necessitats i a la temporalitat del 
Centre Històric, per tal de prevenir i controlar actuacions presumiblement delictives al 
cor de la ciutat. Tots volem solucionar els problemes; cadascun aporta les vies que 
creu més efectives. S’ha avançat molt, la qual cosa no exclou que calgui fer 
propostes per millorar comportaments i situacions. 

La Sra. Mestres  vol deixar clar que l’Ajuntament, amb la policia de proximitat de la 
Guàrdia Urbana, porta tres anys fent patrullatge per l’esmentada zona durant tots els 
dies de l’any (fent servir entre una i quatre patrulles). Al Centre Històric hi ha altres 
elements que cal considerar. Cornellà de Llobregat va copiar de l’Ajuntament de 
Lleida la iniciativa de la presència al carrer. 

El Sr. Vilella  diu que no es vol fer ni catastrofisme ni demagògia: es vol reflectir la 
realitat que hi ha al Centre Històric.  La televisió va reflectir una realitat. El Grup del 
PP també ha rebut queixes dels veïns que qualifiquen la situació d’insuportable i  
culpen d’aquest fet la delinqüència i la prostitució. Els veïns demanen més control. 
Per aquest motiu el seu grup dóna suport a la moció; al mateix temps ofereix la 
col·laboració que sigui necessària  per dignificar el Centre Històric.  

La Sra. Camps  diu al Sr. Vilella que les actituds s’han de demostrar amb els fets. El 
PP fa servir un llenguatge de catastrofisme quan parla del Centre Històric; no 
planteja cap connotació positiva. Creu que no es pot elevar a categoria  l’opinió 
d’alguns veïns determinats; els representants veïnals estan cansats de les notícies 
negatives que l’oposició incentiva. Hi ha problemes d’incivisme, no es pot negar; en 
aquella zona tenim una concentració d’immigració i de pobresa més alta que en 
altres zones de la ciutat. El Govern nega que es pugui circumscriure la problemàtica 
del Centre només a problemes de seguretat. Demana que positivem el tema i 
animem la ciutadania que viu a la zona; les paraules hi fan molt. Treballem des de la 
part més positiva. Recorda que l’Ajuntament no cobra el que fixa  el Pla de barris des 
de l’any 2010: això ha motivat que les actuacions s’hagin alentit i calia dir-ho a la 
moció. El desbloqueig del Pla de barris és fonamental.  

La Sra. Obis  diu que manté la proposta escrita que s’havia lliurat als grups; la 
transacció proposada només pot prosperar si és acceptada. Considera que el barri té 
futur, i per això el seu grup fa propostes en positiu de manera continuada. Han 
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reconegut tota la feina que s’ha fet i s’ha felicitat els cossos de seguretat per la tasca 
que duen a terme. Cal avançar més en mesures socioeconòmiques, no només en 
seguretat. Creu que l’experiència de Cornellà ha estat molt positiva i ha creat una 
sensació real de seguretat. Considera que es pot crear una unitat de civisme, igual 
que s’ha creat una unitat antiavalots. La proposta ha estat feta en un to positiu i la 
moció destaca especialment la rehabilitació socioeconòmica.  

El Sr. alcalde  demana que el discurs sobre el Centre Històric es faci en un to positiu, 
cosa que serà agraïda tant pels veïns com pels comerciants.  

El resultat de la votació està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  

 

Punt núm. 44. Moció del Grup Municipal del PSC cont ra el desmantellament del 
sistema públic de Salut  

El Sr. Yuguero  explica  que el Govern de l’Estat ha anat encara més lluny que el de 
la Generalitat pel que fa a les retallades en matèria de serveis sanitaris públics. El 
RDL 16/2012 ha fet que tornem 30 anys enrere en aquesta matèria, que s’aboleixin 
drets dels ciutadans i que la situació sanitària d’alguns col·lectius de ciutadans es 
vegi perjudicada d’una manera important. Diu que aquestes propostes afecten molt la 
vida dels ciutadans; molt més que el fet que hi hagi cables als carrers. La reforma del 
sistema nacional de salut provocarà la privatització de part de les prestacions i 
empitjorarà la qualitat de l’atenció que rebran els ciutadans que hi tinguin dret.  

El Sr. Puy  manifesta la seva sorpresa perquè sigui el PSC qui defensi aquestes 
mocions, amb un títol com el que en aquest cas consta en l’ordre del dia. Diu que el 
partit socialista, que ha portat a més de 5 milions de persones a l’atur, no està 
capacitat moralment per impulsar aquest tipus de mocions. Destaca que les 
polítiques sanitàries són competència de la Generalitat; el Govern de l’Estat no 
decideix en què o com administra la comunitat autònoma els seus recursos. Diu que 
el Govern socialista i la crisi econòmica han deixat l’estat del benestar pràcticament 
en fallida. En sanitat hi havia un deute de 15.000 milions d’euros, amb una política de 
salut que qualifica d’inestable (amb retards en els pagaments, deute ocult, nul.la 
política sanitària, etc.). Europa ha fet reformes i aquí s’estaven dilapidant els fons en 
una partida tan important com és la sanitat. Qualifica el Govern socialista d’incapaç i 
diu que va fomentar la desigualtat dels espanyols en aquesta matèria. El nou Govern 
vol garantir la sostenibilitat del sistema sanitari. Es fan ajustaments equitatius per 
frenar la despesa farmacèutica; es garanteix una “cartera” comuna bàsica 
d’assistència sanitària; el pagament dels medicaments s’estableix en funció de tres 
criteris (renda, edat i malaltia); hi haurà col·lectius que no pagaran les medicines (ho 
explica); s’establiran controls per evitar el turisme sanitari; els estrangers en situació 
irregular tindran un termini per donar compliment als tràmits que els permetin obtenir 
la targeta sanitària (ho explica). Tots els espanyols tindran accés a les mateixes 
prestacions sanitàries.  Cal gestionar millor, impulsar l’eficiència i millorar la 
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transparència. Tots els espanyols tindran dret a la targeta sanitària. S’oferirà als 
ciutadans una sanitat universal, gratuïta i de qualitat, amb la garantia de la continuïtat 
del sistema. Per aquests motius el Grup del PP votarà en contra de la moció.  

El Sr. Zaballos  es remet a la primera intervenció sobre aquest grup de mocions. 
Creu que estem entrant en un bucle sense fi, en què cadascú té la seva coartada i es 
queixa de no rebre allò que l’altre li deu i traspassa la culpa també a l’altre o a un 
tercer. Espera que no tinguem gaires plens més amb aquest contingut dels debats.  

El Sr. Yuguero  diu que no compren ni entén la resposta que ha donat el Sr. Puy a la 
moció presentada. Considera que ha qüestionat el nivell de la intel·ligència dels 
membres del Ple. Demana seriositat al PP. No poden culpar els governs socialistes 
de tots els mals del país. La mala situació del sistema sanitari espanyol (i en especial 
del català) és culpa de les retallades. Els principals grups dels serveis d’urgències 
són els immigrants i ara ja no se’ls pot atendre en condicions com a conseqüència de 
les retallades. Demana que el Govern central assumeixi les seves polítiques i deixi 
de donar la culpa al Govern anterior. En comptes de solucionar els problemes han 
retallat més de 10.000 milions d’euros en sanitat i en educació i donaran fins a 
20.000 milions a Bankia, dirigida per una persona vinculada al PP. Diu que el Govern 
pretén privatitzar la sanitat del país.  

El Sr. Puy  reitera que els governs socialistes es van gastar tot el superàvit que tenia 
la Seguretat Social i van frenar la bona marxa que tenia el país en el primer mandat, 
després del Govern del PP. Demana que els socialistes tinguin memòria. Diu que 
treballen per posar Espanya en el lloc que es mereix; tornar a tenir credibilitat i 
fomentar les inversions que creïn llocs de treball.  

El Sr. Yuguero  diu que els socialistes hi eren quan a Catalunya hi havia el millor 
sistema sanitari d’Europa, del qual els ciutadans se sentien orgullosos. Per això ara 
denuncien que les comunitats autònomes que tenen més dèficit són aquelles en què 
hi governa el PP.  

S’aprova la moció amb 14 vots a favor del Grup del PSC, 6 vots en contra del Grup 
del PP i 5 abstencions del Grup de CiU.  

 

PRECS I PREGUNTES 

Número 1. El Sr. Vilella  fa referència a una comunicació del sindicat CCOO en la 
qual ha denunciat que des de l’any 2009 els agents de la Guàrdia Urbana només han 
rebut uns pantalons d’hivern i uns d’estiu, i el que haurien de tenir és un uniforme 
íntegre d’hivern i d’estiu cada any. També denuncien que passa el mateix amb la 
resta de material. Pregunten si és certa aquesta denúncia. Si és certa, per quin motiu 
no són subministrats els uniformes integres i el material necessari. També pregunten 
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quin tipus de material i vestimenta se subministra  ara als membres de la Guàrdia 
Urbana. 

La Sra. Mestres  diu que la denúncia per escrit de CCOO no ha estat presentada a la 
Regidoria, va ser lliurada directament als mitjans de comunicació. Explica que fa tres 
anys es va acordar (en la Mesa de la Guàrdia Urbana) que el sistema d’equipament 
seria el de restitució o reposició  de les peces trencades o gastades. No es volia 
seguir el sistema d’acumular peces de roba als armaris. La contenció de la despesa 
pública motiva aquestes mesures; així es va acordar amb els sindicats. El material 
del que disposen és dels millors, de qualitat. La Guàrdia Urbana disposa d’armilles 
de seguretat, cosa que altres cossos de Catalunya  demanen.  

Número 2. La Sra. Torrent  formula un prec que ha estat tramès pel col·lectiu “Lleida 
decideix”. Demanen que el Ple doni suport a l’Assemblea Nacional Catalana que 
tindrà lloc el proper 17 de juny a Lleida. Els consta que el Sr. alcalde donarà la 
benvinguda als assistents a l’acte. Creuen que és important que l’Ajuntament doni 
suport a aquesta Assemblea.  

El Sr. alcalde  recorda que fa poc va participar en un debat proposat per l’Assemblea, 
i va defensar el posicionament federalista versus l’independentista. Li van demanar 
que anés a l’Assemblea per donar la benvinguda i així ho farà. Creu que els 
adversaris de Catalunya no són els que defensen posicionaments independentistes; 
plantegen una visió diferent de la relació amb Espanya que mereix ser respectada. El 
posicionament de l’Ajuntament vers un model de relació amb Espanya hauria de ser 
objecte d’una moció. El seu grup defensa el model federal de relació amb Espanya i 
no la independència.  

Número 3. El Sr. Cerdà  recorda que el mes de gener va proposar el funcionament 
del Consell de l’Esport. Portem uns mesos aturats i vol aprofitar l’aprovació definitiva 
dels estatuts per demanar que el Consell comenci a funcionar  abans de les 
vacances.  

El Sr. Alonso  explica el procés d’aprovació dels Estatuts del Consell que ha acabat 
el passat dia 23 d’abril amb la publicació dels Estatuts al BOP. Recorda la darrera 
reunió amb el Grup de CiU i que cal demanar a les entitats que designin quines són 
les persones que els  han de representar i  formar part del Consell. Manquen encara 
dues entitats que han d’assignar els representants. Espera que durant el mes de juny 
es puguin fer els nomenaments i abans de les vacances d’estiu posar-lo en marxa.  

El Sr. alcalde  explica el procés de designació de membres del Consell, que és 
complex, perquè es va optar per un model creuat de representació en funció de 
l’esport i del perfil del representant.  
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Número 4. El Sr. Cerdà  fa una pregunta relacionada amb la plaça de les Valls. En la 
Comissió Informativa van preguntar  sobre el tema i la resposta va ser molt general. 
Els veïns tenen la sensació que les obres estan aturades. També hi ha una petita 
parcel.la que sembla que és de l’Ajuntament i que complementaria aquesta actuació; 
pregunta què es vol fer en aquest sentit.  

El Sr. alcalde  diu sobre la plaça de les Valls que s’estava proposant dates a 
l’Associació de Veïns  per a la inauguració, que suposa que coincidirà amb la festa 
major del barri.  

La Sra. Camps  diu que pràcticament està acabada la reforma de la plaça. S’han tret 
els elements que podrien causar un cert perill, s’han renovat els jocs infantils, s’han 
posat baranes de seguretat i s’ha millorat l’enllumenat i les rajoles. Hi ha un petit 
solar confrontant que està qualificat d’equipament, tot i que no te la superfície 
necessària fer-hi cap construcció. Espera una proposta de l’Associació de Veïns per 
ubicar-hi algun banc o altre mobiliari urbà, atès que no podrà tenir un ús independent.  

 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 
 


